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Bezczelne kłamstwa wnioskodawców poselskiego 
projektu ustawy o zmianie ustawy o doręczeniach 
elektronicznych ws. kolejnego już odraczania obowiązku 
stosowania eDoręczeń. 

Publiczna Usługa Rejestrowanego Doręczenia Elektronicznego i kolejne haniebne odłożenie 
w czasie obowiązku jej stosowania! 
 

Uprzejmie wnoszę, aby Senat Rzeczypospolitej Polskiej podjął uchwałę odrzucającą Ustawę o zmianie 
ustawy o doręczeniach elektronicznych uchwaloną dnia 12 grudnia 2023 r. na 1. posiedzeniu Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej X kadencji. (druki sejmowe nr 92 i 94). 
Wnioskodawcy bezczelnie kłamią w uzasadnieniu iż to Operator wyznaczony (OW) do świadczenia 
publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego (PURDE) i publicznej usługi hybrydowej 
(PUH) nie jest gotowy do realizacji tejże usługi i nie wdrożył odpowiednich rozwiązań technicznych, 
które umożliwiają jej świadczenie. Tymczasem Operator wyznaczony już od pierwotnego wejścia w 
życie Ustawy z dnia 18 listopada 2020 r. o doręczeniach elektronicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 285 i 
1860) umożliwia korzystanie z publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego i 
publicznej usługi hybrydowej (od 5 października 2021 r., termin zmieniony z 1 lipca 2021 r.), w 
przepisie z art. 155 ust. 10 Ustawy o doręczeniach elektronicznych (UoDE) chodzi o podanie 
dokładnej daty do kiedy zobowiązane podmioty do doręczania korespondencji przy użyciu publicznej 
usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego (PURDE) i publicznej usługi hybrydowej (PUH) 
mają się technicznie i organizacyjnie dostosować do obsługi doręczenia korespondencji przy użyciu 
PURDE i PUH czyli m.in. wdrożyć wewnętrzne procedury w zakresie przesyłu/obiegu korespondencji, 
ewentualnie elektroniczny system do zarządzania dokumentacją i ogólnie pojętych 
wewnętrznych procedur organizacyjnych i technicznych, a nie jak bezczelnie i kłamliwie twierdzą 
wnioskodawcy, że to Operator Wyznaczony (OW) ma to zrobić, OW jest w pełni gotowy na realizację 
PURDE i PUH, a to, że np. leniwi adwokaci nie wdrożyli się do Krajowego Systemu Doręczeń 
Elektronicznych to jest wyłącznie ich wina, że zaczęli o tym myśleć za przysłowiowe "2 minuty przed 
12", a przypomnę iż graniczny termin - 1 stycznia 2024 r. - od którego podmioty zobowiązane miały 
obowiązek doręczać korespondencję przy użyciu PURDE i PUH był już znany w momencie uchwalenia 
pierwotnego Ustawy o doręczeniach elektronicznych (UoDE), więc taki leniwy adwokat Michał 
Gramatyka miał sumarycznie ponad 3 lata, żeby złożyć wniosek o utworzenie adresu do doręczeń 
elektronicznych, aktywować go, wdrożyć wewnętrzne procedury organizacyjne i techniczne, 
związane z obiegiem dokumentów, itd.....jest on człowiekiem kłamcą jak i reszta adwokatów, którzy 
teraz skamlą iż mieli za mało czasu na przygotowanie wewnętrznych procedur potrzebnych do 
doręczenia korespondencji przy użyciu PURDE i PUH.....podmioty obowiązane o których mowa w art. 
155 ust. 1 do 6. UoDE od momentu ogłoszenia tejże Ustawy w Dzienniku Ustaw 
Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 22 grudnia 2020 r. (Dz. U. z 2020 r. poz. 2320) mieli aż 3 lata na 
wdrożenie się i wypracowanie/przygotowanie odpowiednich procedur wewnętrznych potrzebnych 
do doręczania korespondencji przy użyciu PURDE i PUH, a od momentu wejścia w życie UoDE w dniu 
5 października 2021 r. (pierwotnie UoDE miała wejść w życie 1 lipca 2021 r.), 27 miesięcy i to, że 
przez ten czas praktycznie nie zrobili nic, żeby przygotować wewnętrzne procedury organizacyjne i 
techniczne niezbędne do doręczania korespondencji przy użyciu PURDE i PUH to skandal, podobnież 
Ci adwokaci skamlali/stękali jeśli chodzi o doręczenia elektroniczne na Portalu Informacyjnym Sądów 
powszechnych, iż chcieli, aby celowo dokumenty/korespondencja były doręczane/widoczne na PI 
dzień po nadaniu ich przez Sąd, chodziło tej grupie zawodowej o techniczne ich opóźnienie nie 
mające żadnej podstawy prawnej czy technicznej, po prostu ich kolejne lenistwo....tu mamy 
podobnie, chodzi o zwyczajne/ordynaryjne lenistwo adwokatów, którzy mogli przez 3 lata spokojnie 
wdrożyć wewnętrzne procedury organizacyjne i techniczne niezbędne do doręczania korespondencji 



przy użyciu PURDE i PUH, a teraz jeden z nich - Michał Gramatyka - bezczelnie kłamie, że to OW jest 
technicznie nie gotowy do realizacji PURDE i PUH. Więcej o tym opisałem poniżej. Wobec czego 
Ustawa o zmianie ustawy o doręczeniach elektronicznych, której głównym wnioskodawcą jest 
adwokat Michał Gramatyka powinna być odrzucona przez Senat Rzeczypospolitej Polskiej, gdyż 
opiera się na bezczelnym kłamstwie i lenistwie podmiotów zobowiązanych, nie tylko grupy 
adwokatów, ale i innych, którzy przez ponad 3 lata od ogłoszenia Ustawy w Dzienniku Ustaw 
Rzeczypospolitej Polskiej nie podeszli na poważnie do wypracowania/wdrożenia wewnętrznych 
procedur organizacyjnych i technicznych niezbędnych do doręczania korespondencji przy użyciu 
PURDE i PUH, a o obowiązku jej stosowania łaskawie im się przypomniało w połowie listopada 2023 r. 
i stwierdzili, że mają za mało czasu na wypracowanie wewnętrznych procedur organizacyjnych i 
technicznych niezbędnych do doręczania korespondencji przy użyciu PURDE i PUH, to po prostu kpina 
i potwarz...........jakby sprawą zajęli się wcześniej, chodźby w momencie ogłoszenia komunikatu 
Ministra właściwego ds. Informatyzacji (Dz. U. z 2023 r. poz. 1077) spokojnie by dali radę, niech się 
wdrażają w pośpiechu, podobnież było z gabinetami lekarskimi, gdy miały zacząć obowiązywać e-
recepty, też było wówczas skomlenie podmiotów medycznych, że są nie gotowi do wydawania recept 
w postaci elektronicznej, a nadszedł dzień wejścia w życie przepisu ustawowego i po kilku dniach 
wszystko działało sprawnie, podobnież było z e-skierowaniami medycznymi czy e-zwolnieniami....a 
po kilkudniowych zdezorientowaniu w podmiotach zobowiązanych wszystko działało tak jak trzeba, 
pracownicy medyczni "okrzepli" i zarówno e-recepty jak i e-skierowani zaczęły sprawnie 
funkcjonować, tak samo jak i e-zwolnienia.....także, nie ma jakichkolwiek rzetelnych i uczciwych 
podstaw, aby odraczać aż o rok obowiązek doręczania korespondencji przy użyciu PURDE i PUH dla 
podmiotów zobowiązanych w art. 155 ust. 1 do 6. UoDE zwłaszcza, że graniczna data - 1 stycznia 
2024 r. - była znana od ponad 36 miesięcy, gdy UoDE została pierwotnie uchwalona w dnia 18 
listopada 2020 r., termin podany przez Ministra właściwego ds. Informatyzacji w komunikacie 
dotyczącym wdrożenia niezbędnych rozwiązań organizacyjnych i technicznych do doręczania 
korespondencji przy użyciu PURDE i PUH (Dz. U. z 2023 r. poz. 1077 i 2540), tylko ją precyzował, 
natomiast ostateczna data od kiedy podmioty zobowiązane mają doręczać korespondencję przy 
użyciu PURDE i PUH - 1 stycznia 2024 r. - była znana od 18 listopada 2020 r. 
Nadto Ja sam koresponduje z podmiotami publicznymi, które okazały się poważne i wdrożyły się w 
Krajowy System Doręczeń Elektronicznych, w razie potrzeby mogę dosłać dowody otrzymania i 
dowody nadania o których mowa w art. 40 UoDE, więc jak się chce to można, a jak się jest leniem jak 
adwokat Gramatyka i jego środowisko to nie można się wdrożyć przez blisko już 3 lata od 
ogłoszenia pierwotnego UoDE. Przeszukując Bazę Adresów Elektronicznych (BAE) o której mowa w 
art. 25 UoDE znalazłem tam adresy do doręczeń elektronicznych (ADE) bardzo wielu podmiotów 
publicznych jak i niepublicznych np. chodźby Urzędu Miejskiego w Dąbrowie Górniczej czy 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego lub Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kaliszu czy 
Urzędu Miasta Siemianowice Śląskie, UM Ruda Śląska, UM Zakopane, UM Rabka Zdrój, UMiG 
Siewierz, innych Urzędów Gmin, miast, lokalnych jednostek samorządu terytorialnego, nie pamiętam 
wszystkich nazw tych podmiotów, przeszukiwania intensywnego BAE dokonuje od końca listopada 
br. na zasadzie wpisywania nazwy podmiotu np. Warsz, miasto: Warszawa, nr budynku to np. 1, a 
Państwo: Polska i zwracana jest wówczas w aplikacji klienckiej pokaźna lista podmiotów i ich adresów 
do doręczeń elektronicznych (ADE) oraz wielu wielu innych podmiotów publicznych i niepublicznych, 
więc jak się chciało to się dało przygotować i wdrożyć w eDoręczenia nawet i pół roku temu, a jak 
ktoś jest leniem parchatym, to zawsze znajdzie wymówki na nie przygotowanie się.....  
Nawet Minister Sprawiedliwości wydał akt wykonawczy (Dz. U. z 2023 r. poz. 2634) wydany na 
podstawie delegacji ustawowej zawartej w art. 155 ust. 8 UoDE określający od kiedy i w przypadku 
jakich postępowań/zakresu spraw komornicy sądowi mogą doręczać korespondencję przy użyciu 
PURDE lub PUH i tam wskazano na dzień 10 grudnia 2023 r. od kiedy komornicy sądowi mogą, jest 
to o tyle istotne, że ostateczna graniczna data określona w art. 155 ust. 7 UoDE dotycząca Sądów, 
Trybunałów, komorników sądowych, organów ścigania i Służby Więziennej została wyznaczona na 
dopiero 1 października 2029 r. i od tej daty będą już te grupy podmiotów zobligowane do doręczania 
korespondencji przy użyciu PURDE lub PUH. To też jest kpina, że Sądom, Trybunałom, komornikom, 



organom ścigania i Służbie Więziennej odracza się obowiązek doręczania korespondencji przy użyciu 
PURDE i PUH aż do 1 października 2029 r., gdyby już zaczęli się wdrażać spokojnie byłoby to możliwe 
od 1 stycznia 2026 r, to sztuczna data, której zażyczyli sobie ludzie byłego Ministra Ziobry podczas 
prac nad pierwotnym tekstem ustawy, nie mająca podstaw faktycznych, mająca tylko i wyłącznie 
odwleczenie w czasie obowiązku stosowania przez podmioty wymienione w art. 155 ust. 7 
UoDE stosowania eDoręczeń i PUH, podobnież jak sztucznego odwleczenia obowiązku stosowania 
PURDE i PUH chce środowisko adwokackie...... 
Nadto argumentacja lokalnych urzędów iż w I kw. roku mają bardzo dużo korespondencji do wysyłki 
związanej z wezwaniami do zapłacenia podatku od nieruchomości do mnie nie przemawia, tak jest 
rok w rok i nie można tym faktem usprawiedliwiać nie wdrożenia się w e-Doręczenia (w I kw. 2025 r. 
będzie do wysłania kolejna partia korespondencji z wezwaniami do zapłaty podatku od 
nieruchomości i znowu w grudniu 2024 r. będziecie odwlekać obowiązek eDoręczeń, bo lokalne UM 
będą płakać, że będą miały dużo wysyłki korespondencji z wezwaniami do zapłaty podatku od 
nieruchomości, niestety to jest niepoważne zachowanie Ustawodawcy, który jedynie co może i chce 
robić, to ciągle tylko odraczać i odraczać.....), a przypominam, że Urząd Miasta Ruda Śląska już od co 
najmniej okolic 10 czerwca 2023 r. posiada adres do doręczeń elektronicznych, a Ruda Śląska to nie 
jest jakaś mała wiocha na krańcu Polski, tylko bardzo duże miasta i oni mogli, więc i inne Urzędy także 
mogą. Także zdecydowane i stanowcze NIE dla kolejnego już odroczenia obowiązku stosowania przez 
zobowiązane podmioty PURDE/PUH do doręczania korespondencji, mieli na to ponad 3 lata odkąd 
Ustawa o doręczeniach elektronicznych została uchwalona, nie można "nagradzać" tychże 
zobowiązanych podmiotów kolejnym przesunięciem obowiązku stosowania PURDE/PUH za ich 
lenistwo.....będą się wdrażać teraz na bieżąco.....   
a jak ktoś jest leniwy i bezczelny to będzie mówił, że miał za mało czasu na przygotowanie 
wewnętrznych procedur organizacyjnych i technicznych niezbędnych do doręczania korespondencji 
przy użyciu PURDE i PUH.....hańba i wstyd takim ludziom i podmiotom leniwym i bezczelnie 
kłamiącym.....   
Reasumując wnoszę o odrzucenie Ustawy o zmianie ustawy o doręczeniach elektronicznych 
uchwalonej dnia 12 grudnia 2023 r. podczas 1. posiedzenia Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej X 
kadencji. 
==================================================================================
============== 
 
Dzień dobry. Uprzejmie proszę, aby Państwo swoją "mocą" i powagą nagłośnili bezczelne kłamstwa 
wnioskodawców poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o doręczeniach elektronicznych 
wniesionego przez grupę posłów z klubu parlamentarnego Trzecia droga - Polska 2050 SH-020-19/23 
data wpływu do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej 6 grudnia 2023 r., twierdzą oni, że to z powodu iż 
operator wyznaczony nie jest gotowy technicznie do realizacji publicznej usługi rejestrowanego 
doręczenia elektronicznego i publicznej usługi hybrydowej były już Minister Cyfryzacji zobowiązał się 
do podjęcia inicjatywy legislacyjnej zmierzającej do kolejnego już odroczenia obowiązku stosowania 
PURDE i PUH przez podmioty zobowiązane, jest to wierutne kłamstwo tychże wnioskodawców, gdyż 
Ja sam doręczam podmiotom publicznym korespondencję z użyciem publicznej usługi 
rejestrowanego doręczenia elektronicznego i działa poprawnie, tu chodzi o lenistwo podmiotów 
zobowiązanych do stosowania doręczeń elektronicznych, które znając od blisko 3 lat, datę graniczną 
do kiedy należy się wdrożyć do Krajowego Systemu doręczeń elektronicznych zaczęły to robić na 
przysłowiowe "za 2 minuty 12" i teraz "wielki płacz" wśród adwokatów i innych zobowiązanych, że 
było za malo czasu, czasu było dosyć.....i dawanie tym leniom aż roku czasu, żeby Ci łaskawcy 
łaskawie złożyli wniosek o utworzenie adresu do doręczeń elektronicznych jest nie poważne, cała 
rzesza innych podmiotów już ma aktywne adresy do doręczeń elektronicznych i można do nich 
kierować korespondencję przy użyciu publicznej usługi rejestrowanego doręczenia 
elektronicznego.....albo mamy poważne Państwo albo wieczną hochsztaplerkę i ciągłe odwlekanie w 
czasie z powodu grupy podmiotów, które zainteresowały się tym iż mają obowiązek stosowania 
PURDE na ostatnią możliwą chwilę, powtarzam operator wyznaczony już dawno dawno temu jest 



technicznie gotowy i sam korzystam z doręczania korespondencji do podmiotów publicznych z 
użyciem publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego, chodź faktycznie jeszcze nie 
wszystkie podmioty mają utworzony adres do doręczeń elektronicznych np. Urzędy Miejskie, chodź 
np. są też urzędy miejskie, które już mają....odraczanie obowiązku doręczania korespondencji przy 
użyciu PURDE aż o rok to kpina i potwarz...... 
==================================================================================
============== 
Dzień dobry. Uprzejmie przekazuję pismo/komentarz, który pierwotnie skierowałem do byłego już 
Ministra Cyfryzacji ws. inicjatywy legislacyjnej odraczającej po raz wtóry obowiązek stosowania - 
przez podmioty publiczne jak i niepubliczne - publicznej usługi rejestrowanego doręczenia 
elektronicznego i publicznej usługi hybrydowej, wnosząc, aby sejmowa komisja Cyfryzacji, 
Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii odrzuciła rządowy projekt ustawy o zmianie ustawy o 
doręczeniach elektronicznych, którego wnioskodawcą jest były Minister Cyfryzacji Janusz Cieszyński, 
nr w archiwalnym wykazie prac legislacyjnych i programowych Rady Ministrów UD514 oraz poselski 
projekt ustawy o zmianie ustawy o doręczeniach elektronicznych wniesiony przez grupę posłów z 
klubu parlamentarnego Trzecia droga - Polska 2050 SH-020-19/23 data wpływu do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej 6 grudnia 2023 r..... 
  
==================================================================================
=========== 
Ahoj. To haniebne, że planujecie po raz kolejny odwlec w czasie obowiązek stosowania publicznej 
usługi doręczenia elektronicznego oraz publicznej usługi hybrydowej przez podmioty publiczne jak i 
niepubliczne i to aż do 1 stycznia 2025 r., to wstyd, Ustawa z dnia 18 listopada 2020 r. o doręczeniach 
elektronicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 285 i 1860) weszła w życie 5 października 2021 r. (pierwotnie 
miała wejść 1 lipca 2021 r., ale na 3 tygodnie przed tą datą zgodnie ze zwyczajem wiecznego 
odwlekania i odraczania Ministerstwo Cyfryzacji wniosło projekt ustawy przesuwający ten termin), 
więc głosy różnych podmiotów iż miały za mało czasu na wdrożenie się w Krajowy System Doręczeń 
Elektronicznych są kpiną i potwarzą.....o ile Wam kibicowałem w temacie informatyzacji, tak uważam 
iż kolejne przedłużenie terminu jest haniebne....zwłaszcza, że dla Sądów, Trybunałów, komorników, 
organów ścigania i Służby Więziennej daliście czas aż do 1 października 2029 r., czyli blisko 10 lat 
odkąd zaczęły się pierwotne publiczne prace na projektem ustawy.....kpina i hańba....to ma być 
nowoczesne Państwo, ciągle tylko odwlekacie i odwlekacie.....mimo iż, ze względów kontynuowania 
informatyzacji w zakresie jaki zapoczątkowała władza PiS zagłosowałem właśnie za PiS w kontekście 
chociażby projektu ustawy o zmianie niektórych ustaw w związku z rozwojem e-administracji UD372 - 
z archiwalnego wykazu prac legislacyjnych i programowych Rady Ministrów.....tak obecnie będę 
trzymał kciuki za obecną większość sejmową jak i senacką, żeby nie zgodzili się na kolejne 
przedłużenie w czasie obowiązku korzystania z publicznej usługi rejestrowanego doręczenia 
elektronicznego dla podmiotów o których mowa w art. 155 ust. 1 do 6. Ustawy o doręczeniach 
elektronicznych, a także, żeby zmienić termin dla podmiotów o których mowa w ust. 7 tejże jednostki 
redakcyjnej, bo 1 października 2029 r. to data nie poważna, gdyby Sądy, Trybunały, komornicy, 
organy ścigania i Służba Więzienna zaczęli już się wdrażać to spokojnie maks. od 1 stycznia 2026 r. 
mogli by stosować PURDE - publiczna usługa rejestrowanego doręczenia elektronicznego, tyle, że tam 
nic się nie dzieje w tej materii, więc to jest sztuczna data nie mająca pokrycia w rzeczywistości, bo 
takiej sobie zażyczyli ludzie z Ministerstwa Sprawiedliwości pod wodzą wówczas "najwyższego 
sędziego" i jednocześnie prokuratora generalnego Zbigniewa Ziobry, a tyle gadali, że chcą ułatwiać 
ludziom kontakt z wymiarem sprawiedliwości, a ich postępowanie wskazuje na zupełnie co innego, 
bo jak można określić, że praktycznie do IV kw. 2029 r. MS każe czekać obywatelom na możliwość 
wnoszenia/doręczania pism procesowych na adres do doręczeń elektronicznych np. Sądu, Trybunału, 
organów ścigania, komornika sądowego........ 
Przypominam, że Ustawa o doręczeniach elektronicznych została uchwalona przez Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej IX kadencji dnia 18 listopada 2020 r., ogłoszona w Dzienniku Ustaw 22 
grudnia 2020 r., termin doręczenia korespondencji przy użyciu publicznej usługi rejestrowanego 



doręczenia elektronicznego lub publicznej usługi hybrydowej był więc znany od bardzo bardzo 
dawna, nawet nie od pierwotnego komunikatu Ministra Cyfryzacji z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie 
określenia terminu wdrożenia rozwiązań technicznych niezbędnych do doręczania korespondencji z 
wykorzystaniem publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego lub publicznej usługi 
hybrydowej oraz udostępnienia w systemie teleinformatycznym punktu dostępu do usług 
rejestrowanego doręczenia elektronicznego w ruchu transgranicznym (Dz. U. poz. 1077), gdyż ów 
komunikat tylko precyzował ostateczną datę, która nie mogła być późniejsza aniżeli 1 stycznia 2024 
r., owa data (1 stycznia 2024 r.) była znana już wiele wiele miesięcy wcześniej i znalazły się podmioty, 
które zaczęły wdrażać się w e-Doręczenia wiele miesięcy temu np. Urząd Miasta Ruda Śląska już koło 
10 czerwca miał aktywny adres do doręczeń elektronicznych, inne lokalne podmioty również 
posiadają już ADE np. Ośrodek Pomocy Społecznej w Świętochłowicach/Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Rudzie Śląskiej/Muzeum Etnograficzne w Chorzowie/Komenda Straży Pożarnej w 
Chorzowie/Śląski Inspektorat Weterynaryjny w Katowicach/Powiatowa Stacja Sanitarno - 
Epidemiologiczna w Rudzie Śląskiej/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w 
Bytomiu/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Katowicach/Powiatowa Stacja Sanitarno - 
Epidemiologiczna w Jaworznie/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w 
Krakowie/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Szczecinie/Powiatowa Stacja Sanitarno - 
Epidemiologiczna w Gdańsku/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w 
Białymstoku/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Legnicy/Powiatowa Stacja Sanitarno - 
Epidemiologiczna w Świnoujściu/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w 
Raciborzu/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Wodzisławiu Śląskim/Powiatowa Stacja 
Sanitarno - Epidemiologiczna w Żarach/Powiatowa Stacja Sanitarno - Epidemiologiczna w Gorzowie 
Wielkopolskim - adresy do doręczeń elektronicznych tychże podmiotów są dostępne w Bazie 
Adresów Elektronicznych, a inne np. Powiatowy Urząd Pracy w Świętochłowicach czy jego 
odpowiednik z Chorzowa czy Urząd Miasta Piekary Śląskie/Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie/Centrum Administracyjne Placówek opiekuńczo - wychowawczych w Piekarach Śląskich z 
tego co rozmawiałem były/są gotowe, aby od 10 grudnia 2023 r. rozpocząć korzystanie z publicznej 
usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego......zupełnie do mnie nie przemawia więc 
argumentacja iż zobowiązane podmioty wskazane w art. 155 ust. 1 do 6. miały za mało czasu, żeby 
się wdrożyć w e-Doręczenia.....czasu miały dość i przykład innych podmiotów, które się wdrożyły i to 
nawet w czerwcu 2023 r. pokazuje, że się da, jak się chce, ale jak ktoś jest leniwy i bezczelny oraz robi 
to za przysłowiowe "za 3 minuty przed 12" to sam jest sobie winny, absolutnie nie można 
"nagradzać" takich podmiotów, kolejnym odroczeniem i to aż o cały rok, to nie poważne. Przypomnę 
iż 30 października 2023 r. na stronie Ministerstwa Cyfryzacji pojawił się news przypominający o 
obowiązku korzystania z publicznej usługi rejestrowanego doręczenia elektronicznego i publicznej 
usługi hybrydowej od 10 grudnia 2023 r., a już po 23 dniach Minister Cyfryzacji zmienił zdanie i 
opublikowano komunikat/news na stronie Ministerstwa Cyfryzacji iż z powodu próśb różnych 
organizacji zrzeszających miasta/powiaty i inne podmioty obowiązane do korzystania z PURDE/PUH 
zostanie zmieniony termin określający dokładny dzień od kiedy te podmioty mają obowiązek zacząć 
doręczać korespondencję przy użyciu PURDE/PUH oraz iż Ministerstwo Cyfryzacji wystąpi z inicjatywą 
legislacyjną, która przesunie aż o cały rok datę od kiedy ostatecznie podmioty obowiązane mają 
stosować PURDE/PUH do doręczania korespondencji o której mowa w art. 155 ust. 11 ....to ma być 
poważny Minister, który zmienia zdanie co ~~3 tygodnie.....przypuszczam, że to tylko pretekst dla 
byłego Ministra Cieszyńskiego, gdyż po raz kolejny nie jest gotowy punkt dostępu do usług 
rejestrowanego doręczenia elektronicznego w ruchu transgranicznym w systemie 
teleinformatycznym, pierwotnie ów punkt miał być uruchomiony 1 października 2022 r., jednakże 
wówczas większość PiS uchwaliła ustawę, która już po 1 października 2022 r., zmieniła ten przepis....z 
mocą wstecz, tamta zmiana zawarta w Ustawie z dnia 16 listopada 2022 r. o systemie 
teleinformatycznym do obsługi niektórych umów (Dz. U. z 2022 r. poz. 2754 oraz z 2023 r. poz. 1234) 
- ustawa została ogłoszona 23 grudnia 2022 r., przepis dotyczący punktu dostępu do usług 
rejestrowanego doręczenia elektronicznego w ruchu transgranicznym w systemie 
teleinformatycznym wszedł w życie z dniem następującym po dniu ogłoszenia, ale z mocą od 1 



października 2022 r., to dopiero jaja sobie zrobili, coś co powinno działać od 1 października 2022 r., 
zmienili po 85 dniach bo nie zrobili tego co trzeba było zrobić......niezła hucpa......przypuszczalnie 
nadal tego nie przygotowano i były Minister Cieszyński próbuje przerzucić to na niedostosowanie do 
obsługi PURDE/PUH przez zobowiązane podmioty. 
Nadto argumentacja lokalnych urzędów iż w I kw. roku mają bardzo dużo korespondencji do wysyłki 
związanej z wezwaniami do zapłacenia podatku od nieruchomości do mnie nie przemawia, tak jest 
rok w rok i nie można tym faktem usprawiedliwiać nie wdrożenia się w e-Doręczenia, a przypominam, 
że Urząd Miasta Ruda Śląska już od co najmniej okolic 10 czerwca 2023 r. posiada adres do doręczeń 
elektronicznych, a Ruda Śląska to nie jest jakaś mała wiocha na krańcu Polski, tylko bardzo duże 
miasta i oni mogli, więc i inne Urzędy także mogą. Także zdecydowane i stanowcze NIE dla kolejnego 
już odroczenia obowiązku stosowania przez zobowiązane podmioty PURDE/PUH do doręczania 
korespondencji, mieli na to ponad 3 lata odkąd Ustawa o doręczeniach elektronicznych została 
uchwalona, nie można "nagradzać" tychże zobowiązanych podmiotów kolejnym przesunięciem 
obowiązku stosowania PURDE/PUH za ich lenistwo.....będą się wdrażać teraz na bieżąco.....podobna 
sytuacja była jak miały zacząć być stosowane e-recepty, też było wówczas wiele larum/krzyku/obaw 
(że ludzie nie są przygotowani, przeszkoleni, brak stosownego oprogramowania, itd.), ale po kilku 
dniach od wejścia w życie obowiązku wydawania e-recept podmioty medyczne się do tego 
przystosowały i zaczęło to sprawnie działać. Reasumując odwlekanie obowiązku stosowania przez 
podmioty zobowiązane PURDE/PUH nie zasługuje na uwzględnienie.... 
albo to ma działać albo od razu uchylcie całą ustawę, a nie jakieś kretyńskie i niepoważne odroczenia 
obowiązku stosowania, albo Państwo jest poważne albo bawi się w zabawy z wiecznym odwlekaniem 
i odraczaniem...... 
W newsie MC z 30 października 2023 r. jest przypomnienie dla zobowiązanych podmiotów o terminie 
stosowania PURDE/PUH, a tymczasem sami "geniusze" z tegoż Ministerstwa do tej pory nie posiadają 
adresu do doręczeń elektronicznych.....to ma być poważne Ministerstwo ...... 
skoro robicie tak, to koniec z głosowaniem na PiS...... 
Z wyrazami wielkiego szacunku, 
P.S. 
 
--  
Z poważaniem. 
P.S. 
 

 


